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Cseke Attila: În PNRR, pentru prima data când se implementeaza un program de

eficientizare energetica cu finantare 100%

În PNRR este pentru prima data când se implementeaza un program de eficientizare energetica cu

finantare suta la suta, a mentionat, marti, ministrul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice si Administratiei, Cseke

Attila.

 

"În PNRR este pentru prima data când se implementeaza un program de eficientizare energetica cu finantare suta

la suta. Nici unitatea administrativ teritoriala (UAT) si nici proprietarii de apartamente din blocurile de locuinte nu

vor trebui sa participe cu cofinantare, si eu previzionez ca acest lucru va asigura în mod cert un succes pentru acest

program. Nici nu sunt fonduri putine, este un miliard de euro numai pe partea de blocuri de locuinte, si atunci

credem ca aceasta schimbare de abordare a investitiei va asigura succesul acestuia. La fel este si la proiectul de

lege pentru consolidarea de risc seismic, unde dorim sa schimbam total filozofia si sa spunem ca se face fara

cofinantare, astfel încât sa avem cât mai multi beneficiari ale caror cladiri sa fie consolidate", a declarat ministrul

într-o conferinta de presa.

 

El a amintit ca proiectul de reabilitare de locuinte, aflat în circuitul de avizare interministeriala, este unul foarte

important, care face parte din reformele asumate prin PNRR de catre MDLPA.

 

"Termenul pâna la care acest proiect trebuie aprobat este sfârsitul acestui an si sunt sigur ca ne vom încadra în

acest termen si vom gasi solutiile cele mai bune cu ministerele avizatoare. Este un proiect important, pentru ca

schimba total filozofia finantarii. (...) Pentru prima data de când în România se implementeaza proiecte de

eficientizare energetica de blocuri de locuinte, indiferent ca ele au fost în Programul Operational Regional, adica

finantare europeana, indiferent ca sunt pe finantare nationala, întotdeauna, pâna acum, implementatorul, adica

statul, sau pe partea de fonduri europene, a solicitat cofinantare. Şi pe POR, si pe programul guvernamental erau

necesare cofinantari într-un anumit procent din partea UAT si din partea proprietarilor de locuinte din aceste

blocuri, care a creat destule probleme în mecanismul de implementare", a explicat ministrul Dezvoltarii. 
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